

Referat – Bestyrelsesmøde Orø Lokalforum

Dato: 09. oktober 2025 – kl. 17.00–19.00 - **Sted:** Orø Bådelaug

Deltagere: Kåre Hendriksen, Niels Fynbo, Patrick Mc Laughlin, Simon Drost

1. Valg af ordstyrer og referent

Simon blev valgt som ordstyrer, og referatet blev ført via diktafon.

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt uden ændringer.

3. Udvalg

A. Færgeskontaktudvalg

Der har været et opslag på Facebook med fejlagtig information om, at Holbækfærgen ikke sejlede i forbindelse med det ekstreme lavvande under stormen lørdag den 4. oktober. Det var ikke korrekt, for færgen sejlede hele dagen som planlagt. Orø Lokalforum og Færgeskontaktudvalget pointerer, at al information om sejlads og eventuelle ændringer skal komme direkte fra færgens SMS-tjeneste for at undgå misforståelser. Lokalforum opfordrer alle til at tilmelde sig færgens SMS-tjeneste.

B. Trampestiudvalg

Samarbejdet med kommunen fungerer bedre i år, og der har været en mere konstruktiv dialog om planlægning og vedligeholdelse af stierne. Der kommer snart referat fra det seneste møde, og der er aftalt yderligere møder med kommunen i den nærmeste fremtid.

C. Miljøsikring arbejdsgruppe

Den grønne trepartsgruppe for Roskilde Fjord og Isefjord forhandler i øjeblikket videre om en aftale, der skal fastlægge, hvilke landbrugsområder der skal udtages. Udtagningen forventes at ske gennem frivillige aftaler med lodsejerne.

D. Naturgruppen

Naturgruppen har ikke holdt møde siden sidst, og der er derfor intet nyt at berette.

E. Beredskabsgruppe

Medlemmerne af gruppen har siden første møde undersøgt de emner, der blev drøftet, i deres respektive baglande. Lokalforums opgave var at finde en kontaktperson i Holbæk Kommune, men det har ikke været muligt, da kommunen ikke har kunnet udpege nogen med konkret ansvar eller viden om beredskab. Gruppen forbereder derfor nu en række spørgsmål, som vil blive sendt til politikere og embedsværk i Holbæk Kommune for at skabe grundlag for et samarbejde.

4. Ladestandere Orø Havn - efterspillet

Efter den seneste omtale i pressen, hvor repræsentanten fra Holbæk Kommune kom med udtalelser, som Lokalforum har svært ved at genkende, har vi skrevet til kommunen for at få en afklaring. Kommunen har svaret, at der kommunikativt er begået fejl, og at sagen bærer præg af misforståelser. Parterne er enige om at arbejde for en bedre og mere tydelig kommunikation mellem Holbæk Kommune og borgerne på Orø. Der planlægges et møde om dette efter kommunalvalget.

5. Orø Togklub - Lokalplan

Lokalforum blev på opfordring fra de to togklubber bagved hallen bedt om at se nærmere på den byggetilladelse, der er givet til Øasen. Efter et par rykkesteder har vi nu modtaget svar fra kommunen. Svaret er overdraget til Orø Togklub, som selv beslutter, hvordan de ønsker at gå videre med sagen – herunder om den eventuelt skal indbringes for Planklagenævnet.

6. Børneteater "Trillebørstur i Norden" til Orø 25/11-2025

Den Levende Børnekultur i Holbæk Kommune har tilbudt en børneteaterforestilling til Orø, som vi naturligvis har takket ja til og sendt ansøgning på. Forestillingen "Trillebørstur i Norden" afholdes tirsdag den 25. november kl. 13.00 i Orø Kultur- og Forsamlingshus. Det er nu Lokalforums opgave at informere skole, børnehus og øens familier om arrangementet. Forestillingen er gratis, og der vil blive sat reklame og opslag ud i løbet af de kommende dage.

7. Kommunalvalgsmøde 2025

Kommunalvalgsmødet afholdes tirsdag den 21. oktober 2025 kl. 19.00–21.30 i Orø Hallen. Alle partier og næsten alle spidskandidater har meldt deres deltagelse, så der er udsigt til en spændende aften med bred politisk repræsentation. Der planlægges yderligere reklame for arrangementet, og Lokalforum afholder i mellemtiden møde med Orø Beboerforening og OrøPosten for at koordinere afviklingen, herunder valg af ordstyrer og praktiske detaljer.

8. Lokalforums træf - Svinninge

Kåre og Simon deltog i lokalforumstræffet i Svinninge, hvor omkring 20 repræsentanter fra forskellige lokalfora i Holbæk Kommune var mødt frem. Debatten kom i høj grad til at handle om lokale enkeltsager, hvor vi fra Orø Lokalforum gerne havde set en bredere drøftelse af, hvordan lokalfora kan støtte og styrke hinanden. På den baggrund tilbød Orø Lokalforum, at næste træf bliver holdt på Orø – med fokus på fælles samarbejde og opfølgning på de gode initiativer fra Svinninge. Formålet er at skabe et stærkere fælles talerør over for kommunen.

9. Vaccination på Orø den 24/10-25

Der afholdes igen vaccinationsdag på Orø den 24. oktober. I år foregår det som almindeligt fremmøde, og kommunen har sendt plakater, som Lokalforum hænger op rundt omkring på øen for at informere borgere, der ikke har modtaget nyhedsbrev, set opslag på Facebook eller fået besked via e-Boks. Arrangementet nærmer sig, og vi håber, at mange benytter lejligheden.

10. Natberedskab – Politi

Der har for nylig været en episode på Orø, hvor en forening kontaktede politiet i forbindelse med et muligt indbrud. På vagtcentralen fik man oplyst, at politiet ikke kører til Orø om natten. Det er en problematik, som tidligere har været rejst, og som nu skal tages op igen. Lokalforum finder det uacceptabelt, hvis politiet ikke rykker ud til øen ved alvorlige hændelser, og vil derfor søge dialog med politiet om sagen. Første skridt bliver at kontakte den berørte forening for at afklare hændelsesforløbet og høre, om de ønsker at deltage i en eventuel klage.

11. Modtaget korrespondance

a. Søg Nordea-fondens pulje Vi synger sammen

Nordea-fonden har åbnet en pulje, hvor man kan søge om støtte til fællessang og få tilsendt sangbøger m.m. Ansøgningsfristen var kort, så Simon sørgede hurtigt for at dele informationen på Facebook, i håb om at de sanginteresserede foreninger på Orø nåede at søge.

b. Frivillig, tilbud om hjælp

En nytilflyttet beboer på Orø har tilbudt at deltage som frivillig i en af Lokalforums arbejdsgrupper. Med afsenderens tilladelse har alle arbejdsgrupper nu fået besked og mulighed for at tage direkte kontakt.

12. Eventuelt

Der var intet under eventuelt.